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FUNDING TO NEWFOUNDLAND AND LABRADOR, 2000-2001

• In 2000-2001, the Canada Council for the Arts provided grants worth over $1.2 million to the
arts in Newfoundland and Labrador.

• In addition, $98,580 in payments was provided to 199 Newfoundland and Labrador authors
through the Public Lending Right Program.1  This brings the total amount of Canada Council
funding to Newfoundland and Labrador to over $1.3 million.

• The Council awarded $278,650 in grants to 35 Newfoundland and Labrador artists and $944,247
to 36 Newfoundland and Labrador arts organizations.2

• Grants were provided in every artistic discipline – dance, music, theatre, visual arts, media arts,
writing and publishing and interdisciplinary art.  The largest amount of funding ($379,950) went
to theatre, followed by visual arts ($200,400) and writing and publishing ($181,797).

• $1,042,797 in Council funding went to artists and arts organizations in St. John’s, making up
over 85% of the funding going to the province.  In total, all other communities in
Newfoundland and Labrador received $180,100 (about 15% of the total).

• 78 artists and arts professionals from the Atlantic provinces served as peer assessors in 2000-
2001, making up 13% of all peer assessors.

• Newfoundland and Labrador artists and arts organizations received 1.16% of Canada Council
funding.  In comparison, the province makes up approximately 1.2% of individuals in
professional and technical occupations in the arts and 1.8% of the population of Canada.

• According to the 1996 Census, there are 3,365 individuals in professional and technical
occupations in the arts in Newfoundland and Labrador.3  This represents a 2% increase over
1991.  Underlying this small increase, however, are different trends for professional vs. technical
occupations.  The number of individuals in professional occupations in arts and culture actually
increased by over 25%, almost the highest increase in any province or territory.  The number of
individuals in technical occupations in arts and culture fell by over 16%.

                                                                
1 The Public Lending Right Program provides payments to authors whose books are held in selected Canadian libraries.
2 Number of arts organizations excludes host organizations such as libraries, post-secondary institutions, bookstores and
other organizations participating in the Literary Readings Program.
3 These figures represent only a portion of the total cultural sector labour force.



Aide accordée à Terre-Neuve et au Labrador, 2000-2001

• En 2000-2001, le Conseil des Arts du Canada a accordé des subventions d’une valeur totale de
plus de 1,2 million de dollars pour les arts à Terre-Neuve et au Labrador.

• D’autre part, un montant global de 98 580 $ a été payé à 199 écrivains de Terre-Neuve et du
Labrador par le Programme du droit de prêt public1, ce qui porte à plus de 1,3 million de dollars le
montant total de l’aide du Conseil à Terre-Neuve et au Labrador.

• Le Conseil a attribué en subventions 278 650 $ à 35 artististes de Terre-Neuve et du Labrador et
944 247 $ à 36 organismes artistiques de la province.2

• Des subventions ont été attribuées dans toutes les disciplines artistiques – danse, musique,
théâtre, arts visuels, arts médiatiques, lettres et édition et art interdisciplinaire.  La majeure partie
(379 950 $) a été accordée au théâtre, suivi par les arts visuels (200 400 $) et les lettres et l’édition
(181 797 $).

• Un montant de 1 042 797 $ a été accordé aux artistes et organismes artistiques de St. John’s, soit
de plus de 85 % de l’aide accordée dans la province.  En tout, les autres collectivités de Terre-
Neuve et du Labrador ont reçu 180 100 $ (environ 15 % du total).

• 78 artistes et professionnels des arts des provinces Atlantiques ont rempli des fonctions
d’évaluateurs en 2000-2001, soit 13 % de tous les évaluateurs du Conseil.

• Les artistes et organismes artistiques de Terre-Neuve et du Labrador ont reçu 1,16 % de l’aide
du Conseil des Arts du Canada.  Pour les besoins de la comparaison, la province représente
environ 1,2 % des personnes occupant des emplois professionnels et techniques du secteur des
arts au Canada et 1, 8 % de la population canadienne.

• Selon le Recensement de 1996, 3 365 personnes occupent des emplois professionnels et
techniques dans les seteur des arts à Terre-Neuve et au Labrador.3  Il s’agit d’une augmentation
de 2 % par rapport à 1991, dans laquelle entrent toutefois en ligne de compte des tendances
différentes pour les emplois professionels et les emplois techniques.  Le nombre de personnes
occupant des emplois professionnels en art et culture a en réalité augmenté de plus de 25 %, de
peu la plus haute augmentation de toute province ou territoire.  Le nombre des personnes
occupant des emplois techniques en art et culture a diminué de plus de 16 %.

                                                                
1 Le Programme du droit de prêt public accorde des paiements aux auteurs dont les livres se trouvent dans un échantillon
déterminé de bibliothèques canadiennes.
2 Le nombre des organismes artistiques exclut les organismes d’accueil tels que les bibliothèques, établissements
d’enseignement postsecondaire, librairies et autres organismes qui participent au Programme de recontres littéraires.
3 Ces chiffres ne représentent qu’une partie de la population active du secteur culturel.



NEWFOUNDLAND ARTS ORGANIZATIONS FUNDED BY THE
CANADA COUNCIL IN 2000-2001

Wonderbolt Circus Productions received $38, 250 in grants from the Canada Council in
2000-2001.  $37,500 was awarded in the Operating Grants to Professional Theatre Organizations
program and $750 was awarded through the Council’s Outreach Program.  Wonderbolt produces
shows for both adult audiences and children, performing at a wide variety of venues including
festivals, showcases and schools throughout Newfoundland.  In addition, Wonderbolt annually
produces the Wonderbolt Circus Show which they recently performed, by special invitation, at the
closing ceremonies of the Viking 1000! Celebrations.  Wonderbolt Productions has a commitment to
establishing a recognizable identity in national and international touring circles and have been
travelling throughout Canada and the United States to promote the company.

The St. John’s based Kittiwake Dance Theatre received a $5,000 Dance Presenting Grant
from the Canada Council for their 2000-2001 season.  In July 2000, Kittiwake housed three artists in
residence who worked with the local arts community.  Denise Fujiwara worked with participants
ranging in age from fourteen to mid-forties in sessions involving movement exploration.  Jean
Lalonde worked with young adults on movement exploration and the use of props, while Cheryl
Lalonde lead groups in mask and prop making.  Nearly sixty people from the community, including
amateurs and professionals, participated in the classes and workshops.

The Art Gallery of Newfoundland and Labrador received a $90,000 Assistance to Art
Museums and Public Galleries grant for 2000-2001 from the Canada Council.  The gallery, located in
St. John’s, is the major public gallery in the province.  The art gallery exhibits original visual art,
undertakes research, provides art education and is responsible for permanent art collections held in
trust for the public.  Their focus is on contemporary Canadian art with a specific commitment to art
of Newfoundland and Labrador.



ORGANISMES ARTISTIQUES DE TERRE-NEUVE FINANCÉS PAR LE
CONSEIL DES ARTS DU CANADA EN 2000-2001

En 2000-2001, Wonderbolt Circus Productions a reçu une subvention de 38 250 $ du Conseil des
Arts du Canada. De ce montant, 37 500 $ ont été accordés dans le cadre du  Programme de
subventions annuelles de fonctionnement aux organismes professionnels de théâtre, et 750 $, du
Bureau de la promotion de la diffusion. Wonderbolt produit des spectacles pour adultes et enfants,
qu’il présente dans une vaste gamme d’occasions, y compris les festivals et les spectacles de
promotion, ainsi que dans les écoles partout à Terre-Neuve.  De plus, Wonderbolt produit
annuellement le Wonderbolt Circus Show, spectacle récemment présenté, sur invitation spéciale, aux
cérémonies de clôture des célébrations du Millénaire des Vikings.  Wonderbolt Productions s’est
engagé à se doter d’une identité reconnaissable dans le secteur des tournées nationales et
internationales.  À cette fin, la compagnie a effectué des voyages promotionnels partout au Canada
et aux États-Unis.

Le Kittiwake Dance Theatre, dont le siège social est situé à St. John’s, a reçu une subvention de
5 000 $ du Programme d’aide à la diffusion de la danse du Conseil des Arts du Canada, pour sa
saison de 2000-2001.  En juillet 2000, le théâtre Kittiwake a accueilli trois artistes en résidence qui
ont œuvré auprès de la communauté artistique locale.  Denise Fujiwara a offert des séances
d’exploration du mouvement à des participants de quatorze ans jusqu’à la mi-quarantaine.  Jean
Lalonde a travaillé avec de jeunes adultes à l’exploration du mouvement et à l’utilisation
d’accessoires, tandis que Cheryl Lalonde a dirigé des groupes dans la création d’accessoires et de
masques.  Une soixantaine de membres de la communauté, tant amateurs que professionnels, ont
participé à ces classes et à ces ateliers.

En 2000-2001, la Art Gallery of Newfoundland and Labrador a reçu une subvention de 90 000 $
du Programme d’Aide aux musées et aux galeries d’art du Conseil des Arts du Canada.  Située à St.
John’s, la galerie est la principale galerie d’art publique de la province.  Celle-ci sert de lieu
d’exposition à des œuvres d’arts visuels originales, et son personnel fait de la recherche, dispense de
l’éducation dans le domaine des arts et est responsable des collections permanentes d’art qui sont
conservées en fiducie au nom des citoyens La galerie accorde la priorité à l’art canadien
contemporain et, plus spécifiquement, l’art de Terre-Neuve et du Labrador.



 Table 1/Tableau 1
THE CANADA COUNCIL FOR THE ARTS/
LE CONSEIL DES ARTS DU CANADA
FUNDING TO THE ARTS BY DISCIPLINE,
NEWFOUNDLAND, 2000-2001/
L’AIDE AUX ARTS PAR DISCIPLINE, TERRE-NEUVE,
2000-2001

Artists/ Arts Organizations/ Total
Artistes Organismes artistiques

Equity Intersectional Program/Programme
Interservices

$4,000 $0 $4,000

Outreach/Promotion de la diffusion $0 $7,950 $7,950

Aboriginal Arts Secretariat/Secrétariat des
arts autochtones

$0 $2,000 $2,000

Dance/Danse $5,000 $56,600 $61,600

Inter-Arts Office/Bureau Inter-arts $22,000 $22,000 $44,000

Media Arts/Arts médiatiques $64,200 $105,000 $169,200

Music/Musique $10,500 $138,500 $149,000

Theatre/Théâtre $52,750 $327,200 $379,950

Visual Arts/Arts visuels $51,000 $149,400 $200,400

Writing and Publishing/Lettres et édition $63,200 $118,597 $181,797

Prizes and Endowments/Prix et dotations $6,000 $0 $6,000

P25 - One Time/P25 - Initiatives spéciales $0 $17,000 $17,000

Total - Province of Newfoundland /
Province de Terre-Neuve

$278,650 $944,247 $1,222,897

Total - Canada $105,067,367
Newfoundland as a % of Canada / Terre-Neuve en % du Canada 1.16%

The Canada Council for the Arts Le Conseil des Arts du Canada
Profile of Funding to Newfoundland, 2000-2001 Profil de l’aide accordée à Terre-Neuve
May 2001 mai 2001



Table 2/Tableau 2
LIST OF GRANTS BY COMMUNITY, NEWFOUNDLAND, 2000-2001
LISTE DES SUBVENTIONS PAR COLLECTIVITÉ, TERRE-NEUVE,
2000-2001

CLIFT'S BAIRD'S COVE $21,000

CORNER BROOK $67,200

FERRYLAND $10,000

GRAND FALLS-WINDSOR $1,000

HAPPY VALLEY GOOSE BAY STN B $30,900

KIPPENS $34,000

NAIN $2,000

ROBINSON'S $1,000

ST. JOHN'S $1,042,797

ST. MICHAEL'S $1,000

STEPHENVILLE $12,000

TOTAL - NEWFOUNDLAND / TERRE-
NEUVE

$1,222,897

TOTAL - CANADA $105,067,367
NEWFOUNDLAND AS A % OF CANADA /
TERRE-NEUVE EN % DU CANADA 1.16%

The Canada Council for the Arts Le Conseil des Arts du Canada
Profile of Funding to Newfoundland, 2000-2001 Profil de l’aide accordée à Terre-Neuve
May 2001 mai 2001



Tableau 3/Tableau 3
LIST OF GRANTS TO NEWFOUNDLAND/
LISTE DES SUBVENTIONS À TERRE-NEUVE
2000-2001

Grants to Artists - Subventions aux artistes

Equity Intersectional Program/Programme Interservices $4,000
Jackson, Rowan Benjamin Joseph John ST. JOHN'S $4,000

Dance/Danse $5,000
Stoker, Sarah Joy ST. JOHN'S $5,000

Inter-Arts Office/Bureau Inter-arts $22,000
Clarke, Lorraine Frances ST. JOHN'S $10,000
Pickard, Elizabeth ST. JOHN'S $12,000

Media Arts/Arts médiatiques $64,200
Pilgrim, Renée C. ST. JOHN'S $5,000
Brown, Lois Katherine I. ST. JOHN'S $45,100
Simms, Justin Stewart ST. JOHN'S $12,600
Cavanagh, Sharon Lucille ST. JOHN'S $1,000
Cooper, Andrea Louise ST. JOHN'S $500

Music/Musique $10,500
O'Leary, James Patrick GRAND FALLS-WINDSOR $1,000
Dunsmore, Douglas ST. JOHN'S $6,000
Bendzsa, Paul ST. JOHN'S $3,500

Theatre/Théâtre $52,750
Pittman, Alphonsus James CORNER BROOK $1,000
Steffler, John Earl CORNER BROOK $750
Southern Shore Folk Arts Council FERRYLAND $10,000
Lawrence, Ruth ST. JOHN'S $9,000
Cavanagh, Sharon ST. JOHN'S $10,000
Barry, Frank John ST. JOHN'S $12,000
Jones, Andy Jordan ST. JOHN'S $10,000

Visual Arts/Arts visuels $51,000
Wickerson, Michael David CORNER BROOK $5,000
Graham, John David CORNER BROOK $1,000
MacCallum, Marlene Anne Marie CORNER BROOK $1,000
Massie, Michael David KIPPENS $34,000
Hay, Gilbert William NAIN $2,000
Weir, Reed Antonia ROBINSON'S $1,000
Walden, Scott Francis ST. JOHN'S $5,000
McClellan, Brenda Mary ST. JOHN'S $1,000
Barry, Anne Meredith ST. MICHAEL'S $1,000



Writing and Publishing/Lettres et édition $63,200
Chubbs, Boyd Warren ST. JOHN'S $10,000
Major, Kevin Gerald ST. JOHN'S $15,000
McGrath, Carmelita A. ST. JOHN'S $20,000
Pelley, Rhonda Lynn ST. JOHN'S $6,000
Sullivan, Joan Marie ST. JOHN'S $3,000
Clark, Joan Florence ST. JOHN'S $1,000
Evans, Benjamin ST. JOHN'S $8,200

Prizes and Endowments/Prix et dotations $6,000
Irvine, Danielle Katherine Thoma ST. JOHN'S $6,000

Grants to Arts Organizations - Subventions aux organismes artistiques

Outreach/Promotion de la diffusion $7,950
Arts and Culture Centre, Corner Brook CORNER BROOK $750
Arts and Culture Centre, St. John's ST. JOHN'S $1,750
Duo Concertante ST. JOHN'S $1,700
Eastern Edge Gallery ST. JOHN'S $750
Glassman Associates Artists Management ST. JOHN'S $750
Kittiwake Dance Theatre ST. JOHN'S $750
Sound Symposium ST. JOHN'S $750
Wonderbolt Productions ST. JOHN'S $750

Aboriginal Arts Secretariat/Secrétariat des arts autochtones $2,000
Labrador Creative Arts Festival HAPPY VALLEY GOOSE BAY

STN B
$2,000

Dance/Danse $56,600
Kittiwake Dance Theatre ST. JOHN'S $17,000
Neighbourhood Dance Works ST.JOHNS $39,600

Inter-Arts Office/Bureau Inter-arts $22,000
Labrador Creative Arts Festival HAPPY VALLEY GOOSE BAY

STN B
$22,000

Media Arts/Arts médiatiques $105,000
Newfoundland Independent Filmmaker's Cooperative Ltd.
(NIFCO)

ST. JOHN'S $82,000

St. John's International Women's Film & Video Festival Inc. ST. JOHN'S $23,000



Music/Musique $138,500
Flummies HAPPY VALLEY GOOSE BAY

STN B
$6,900

Newfoundland Symphony Youth Choir ST. JOHN'S $14,500
Sound Symposium ST. JOHN'S $30,000
Duo Concertante ST. JOHN'S $5,500
Newfoundland Symphony Orchestra ST. JOHN'S $72,000
Mahers Bahers ST. JOHN'S $9,600

Theatre/Théâtre $327,200
Theatre Newfoundland Labrador CORNER BROOK $42,900
Resource Centre for the Arts Visual ST. JOHN'S $93,300
Rising Tide Association ST. JOHN'S $127,000
Wonderbolt Productions ST. JOHN'S $37,500
Artistic Fraud of Newfoundland Inc. ST. JOHN'S $14,500
Stephenville Theatre Festival STEPHENVILLE $12,000

Visual Arts/Arts visuels $149,400
St. Michael's Artists & Printmakers Association CLIFT'S BAIRD'S COVE $21,000
Sir Wilfred Grenfell College Art Gallery CORNER BROOK $3,400
Sir Wilfred Grenfell College, Department of Visual Arts CORNER BROOK $8,000

Eastern Edge Gallery ST. JOHN'S $27,000
Art Gallery of Newfoundland and Labrador ST. JOHN'S $90,000

Writing and Publishing/Lettres et édition $118,597
The March Hare CORNER BROOK $3,400
Creative Book Publishing ST. JOHN'S $74,100
Breakwater Books Ltd. ST. JOHN'S $3,000
Tickleace ST. JOHN'S $16,000
Provincial Information and Library Resources Board ST. JOHN'S $1,168
Writers' Alliance of Newfoundland and Labrador ST. JOHN'S $3,929
Memorial University of Newfoundland, Department of English ST. JOHN'S $7,000
Newfoundland and Labrador Publishers Association (NLPA) ST. JOHN'S $10,000

P25 - One Time/P25 - Initiatives spéciales $17,000
MetroVerse ST. JOHN'S $17,000

TOTAL FUNDING AWARDED TO NEWFOUNDLAND, 2000-2001/
TOTAL DE L'AIDE ACCORDÉE À TERRE-NEUVE, 2000-2001: $1,222,897


